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§ 6, 14-15 

Justerat 22 januari 2019, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 
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§ 1-5, 7-13, 16-18. 

Justerat 1 februari 2019, justeringen har tillkännagivits genom 

anslag. 

 

 

 

 

Jan Jönsson    Alexandra Mattson Åkerström 

Ordförande   Vice ordförande 
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Alexandra Mattsson Åkerström (V), vice ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Sophia Granswed Baat (M) 

Birgitta Thulin (M) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Banar Sabet (C) 

Michaela Hollis (KD) 

Karin Gustafsson (S) 

Arvid Vikman (S) 

Lotten Hammar (S) 

Jackie Nylander (V)  

 

Tjänstgörande ersättare 

Mads Lundgaard (SD) för Linnéa Vinge (SD) 

 

Övriga närvarande 
Ersättare 

Elisabeth Johnson (M) 

Mattias Keresztesi (M) 

Natalia Ringblom (M) 

Greta Eulau (M) 

Anne-Lie Elfvén (L) 

Dan Guillou (MP)  

Emma Blomdahl Wahlberg (C) 

Mohamed Nuur Bashir Abdi (S) 

Lena Josefsson (S) 

Björn Häll Kellerman (V) 

Maria Ljuslin (V) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 
 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, förvaltningschef  

Ingela Kristiansson, ekonomichef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Veronica Wolgast, avdelningschef 

Mona Thorin, kommunikationschef 

Lisa Cadenius, avdelningschef 

Nathalie Andersson, upphandlare/jurist närvarande § 1-3 

David Ekstrand, borgarrådssekreterare socialroteln 

Maria Adell, nämndsekreterare 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Jan Jönsson (L) öppnar sammanträdet och hälsar alla 

välkomna. En presentationsrunda av samtliga ledamöter och 

tjänstemän genomförs.  

 

Nämnden godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Jan Jönsson (L) och vice ordföranden Alexandra 

Mattsson Åkerström (V) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras fredag 1 februari 2019. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Nya förvaltningschefen Lena Lundström Stoltz presenterar sig.  

 

Upphandlare/jurist Nathalie Andersson gör en muntlig dragning av 

sammanställning av personuppgiftsincidenten i staden 2018-12-21 

och framåt.  

 

Förvaltningen genom avdelningschef Veronica Wolgast gör en 

dragning om PEER support- kvalificerat kamratstöd inom 

socialpsykiatrin, kopplat till ärende 13. Bilder från dragningen 

skickas ut efter sammanträdet.  

 

Förvaltningschef Lena Lundström Stoltz informerar om kommande 

utbildningar för Individutskottet den 25 januari 2019 och för 

socialnämnden den 20 februari 2019.  
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Vice ordförande Alexandra Matsson Åkerström (V) ställer en fråga 

till förvaltningen kring Företaget Bra Liv.  Bra Liv utför boendestöd 

i Stockholm stad och har fått vite utdömt av Arbetsmiljöverket pga 

dålig arbetsmiljö, kommer detta få några konsekvenser för deras 

fortsatta möjlighet att bedriva boendestöd i staden då vi brukar 

ställa krav på bla. arbetsvillkor för personalen.  

 

Förvaltningen svarar skriftlig per mejl på frågan inför 

nästkommande nämnd samt återkopplar muntligen vid 

nämndsammanträdet.  
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§ 5 

Samordning kring ungdomar som omfattas av den nya 

gymnasielagen 

Svar på skrivelse till socialnämnden från V, S och F! 

Dnr 1.7.2–574/2018  

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

V, S och F! har i en skrivelse framfört att de anser att det vore bra 

om någon aktör tar på sig ansvaret att ha en samordnande funktion 

avseende boende, försörjning och annat socialt stöd gällande de 

ungdomar som får tillfälligt uppehållstånd för gymnasiestudier. I 

skrivelsen ställs även frågan om det finns någon planering kring 

samordning och stöttning av volontärer/frivilligorganisationerna 

samt hur samverkan med landstinget ska se ut. 

 

Stadsdelsförvaltningarna kommer att bidra till att ge det stöd som 

behövs för att den enskilde ska kunna fullfölja sina studier och på 

sikt bli självförsörjande genom arbete efter avslutade studier. Vid 

behov av samverkan med landstinget kommer detta att främst ske 

på individnivå i syfte att varje enskild individ får adekvata stöd- och 

behandlingsinsatser. Förvaltningen har gentemot 

stadsdelsförvaltningarna en samordnande roll kring arbetet med att 

skapa goda förutsättningar för att målgruppen ska etablera sig i 

samhället. Samordningen av arbetet sker genom samarbetsyta, 

funktionsbrevlåda, dialogmöten och löpande informationsutskick.  

 

Ny gemenskap har beviljats projektmedel för 2019 och har bland 

annat uppdraget att ha en samordnande roll för frivilliga 

organisationer och volontärer som möter målgruppen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 17 

december 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag.  
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§ 6 

Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg beträffande 

protokoll fört vid inspektion vid Rågsveds stödboende 2018-

10-30 

Dnr 1.6.1–511/2018 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Yttrandet överlämnas utan synpunkter till Inspektionen för 

vård och omsorg. 

2. Socialnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har genomfört en inspek-

tion vid Rågsveds stödboende 2018-10-30. Intervjuprotokollet har 

faktagranskats av bitr. enhetschef 2018-11-06. IVO ger nu social-

nämnden möjlighet att inkomma med synpunkter på det underlag 

som IVO inhämtat och som kommer att ligga till grund för IVO:s 

beslut. 

 

Eventuella synpunkter ska ha inkommit till IVO senast 2018-12-21. 

IVO har dock medgett uppskov till efter socialnämndens samman-

träde 2019-01-22. 

 

I protokollet finns ett avsnitt med som berör uppföljning av tidigare 

beslut. Socialnämnden har vid sammanträde 2018-06-12 lämnat 

yttrande till IVO beträffade detta, varför det inte kommenteras i 

detta yttrande. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens godkännande om 

att förklara paragrafen för omedelbart justerad. 
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§ 7 

Hemtjänst till vuxna med minderåriga barn – råder likställighet 

i stadsdelarna? 

Granskning av Skärholmen, Älvsjö och Östermalm 

stadsdelsnämnder 

Dnr 3.4.2–259/2018 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder 

 

Ärendet 

Aktuell granskning avser frågan om likställighet råder mellan 

stadsdelsförvaltningarna vid utredning och bedömning av insatsen 

hemtjänst till vuxna med minderåriga barn. Hemtjänst är den 

vanligaste insatsen enligt SoL för personer med 

funktionsnedsättning 0-64 år i Stockholms stad. Granskning har 

genomförts i tre stadsdelsförvaltningar, Skärholmen, Älvsjö och 

Östermalm. Könsskillnader har identifierats i granskningen dock 

har inga slutsatser kunnat dras att något av könen skulle vara 

förfördelade vid behovsbedömning. Granskningen visar att det inte 

råder en likställighet i stadsdelsförvaltningarna kring bedömning av 

hemtjänstinsatser. Olikheterna är bland annat synen på hemtjänst 

vid hushållsgemenskap, partners ansvar för barn och hushåll samt 

möjligheten till hemtjänst i assistansliknande form. Insatsen 

hemtjänst för personer med funktionsnedsättning i ålder 0-64 år 

behöver utvecklas för att tillgodose såväl målgruppens som 

anhörigas behov. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 
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Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamot Ole-Jörgen Persson (M) mfl. 

ledamot Mariana Moreira Duarte(MP), ledamot Banar Sabet (C) 

och ledamot Michaela Hollis (KD) lämnar följande särskilda 

uttalande:  

 

Vi tackar socialtjänstinspektörerna för en angelägen granskning 

som förhoppningsvis leder till en mer likvärdig handläggning i 

stadsdelarna. 

 

Att i enlighet med barnkonventionen alltid beakta barnperspektivet 

är en självklar del av en kvalitativ handläggning inom 

socialtjänstens verksamhet. Samtidigt vet vi sedan tidigare att det 

fortfarande finns mycket att göra på området, något som även 

framkommer här. De granskade stadsdelsnämnderna beskriver att 

det är en utmaning att arbeta med barnperspektivet i ärenden som 

rör vuxna. Det är svårt att veta hur barnen ska göras delaktiga, och 

hur barn ska komma till tals, i synnerhet när föräldrarna kanske inte 

vill det. Det sägs även att det inte alltid uppfattas som prioriterat att 

träffa barnen. 

 

Socialtjänstinspektörerna visar samtidigt på de stora kunskapsbrister 

som vi har idag när det gäller uppväxtvillkoren för barn till vuxna 

med funktionsnedsättning. Det tyder på att barnens situation måste 

uppmärksammas mera – vi har inte idag tillräcklig kunskap om de 

risker och behov som annars riskerar att förbigås. 

Stadsdelsnämnderna måste fortsätta sträva efter att på ett bättre sätt 

systematiskt uppmärksamma barnperspektivet även i de fall där det 

är vuxna som är föremål för insatserna. 

 

Kommunfullmäktige beslutade under förra mandatperioden att 

upphöra med anhörig- och objektsanställningar såväl inom 

äldreomsorgen som inom funktionshindersomsorgen. 

Socialtjänstinspektörerna konstaterar att antalet personer med 

hemtjänst inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning minskat, 

och att det inte är klargjort hur stödbehovet tillgodoses för de 

personer som inte längre har hemtjänst. Detta framstår inte som helt 

betryggande. Stadsdelsnämnderna bör överväga någon form av 

uppföljning av denna grupp. 

 

Särskilt uttalande  

Vice ordförande Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Karin Gustafsson (S) mfl lämnar följande särskilda uttalande.  

 

Vi välkomnar funktionshinderinspektörernas granskning av 

likställighet i hemtjänst till vuxna med minderåriga i utvalda 

stadsdelar. Rapportens slutsatser att likställighet inte råder kring 

bedömning av hemtjänstinsatser är alarmerande och kräver 
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ytterligare granskning, djupare analys och åtgärder för att stärka 

likställigheten. Frågeställningar om skillnaden även är stor mellan 

andra stadsdelar och omfattning i skiljelinjen behöver belysas.  

 

Vi menar att det inte ska spela någon roll i vilken stadsdel man bor i 

för att få sina rättigheter tillgodosedda. Alla ska ha rätt till 

rättssäkra, likvärdiga bedömningar och lika tillgängliga insatser. 

Vår förhoppning är att förvaltningen återkommer till nämnden efter 

att dialog förts med berörda stadsdelar och djupare analys gjorts.  

 

Ersättaryttrande  

Ersättare Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar ersättaryttrande i 

enlighet med vänsterpartiet och socialdemokraternas särskilda 

uttalande.  
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§ 8 

Vuxna i missbruk - tillämpningen av LVM 

Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning 

Dnr 3.4.1–262/2018 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas rapport 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder 

 

Ärendet 

Kvalitetsgranskningen avser handläggningen av missbruksärenden 

med fokus på tillämpningen av LVM (Lagen om Vård av 

Missbrukare i vissa fall) vid stadsdelsförvaltningarna Farsta, 

Hässelby-Vällingby, Södermalm och Enheten för hemlösa. Syftet 

med granskningen var se hur handläggningen överensstämmer med 

lagstiftningens intentioner samt om olika stadsdelsförvaltningar 

tillämpar lagstiftningen på samma sätt.  

I granskningen framkom att enheterna tillämpade LVM på ett 

likställt sätt. Dokumentationen visade tydligt att socialtjänsten lade 

stor kraft på att motivera den enskilde till att ta emot hjälp. Med 

hänsyn till rättssäkerhet och till den enskildes rätt till skydd finns 

dock skäl att överväga om ribban för att inleda LVM-utredning eller 

ansöka om vård med stöd av LVM var för högt satt i några ärenden, 

jämnt fördelat vid de granskade enheterna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 4 

december 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamot Ole-Jörgen Persson (M) mfl. 

ledamot Mariana Moreira Duarte(MP), ledamot Banar Sabet (C) 

och ledamot Michaela Hollis (KD) lämnar följande särskilda 

uttalande:  

 

Vi tackar socialtjänstinspektörerna för en angelägen granskning 

som förhoppningsvis leder till en bättre missbruksvård i Stockholm.  
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Den aktuella granskningen handlar om hur socialtjänsten hanterar 

de fall där frivillig vård ej räcker utan där tvång måste övervägas för 

att skydda den enskilde från katastrofala konsekvenser av 

missbruket. Socialtjänstinspektörerna visar på flera viktiga 

åtgärdsområden men också på saker som fungerar bra.  

 

En särskilt viktig fråga som lyfts är att man i rapporten kunnat se att 

det vid varje granskad enhet återfanns 2-3 ärenden av 15 totalt där 

socialtjänstinspektörerna gjorde en annan bedömning än 

verksamheten i frågan om LVM var tillämpligt eller inte. 

Inspektörernas bedömning är att det finns skäl att överväga om 

ribban för att inleda utredning eller ansöka om vård med stöd av 

LVM var för högt satt i vissa ärenden. 

 

I en skyddslagstiftning som LVM är det viktigt för den individ som 

behöver och har rätt till hjälp att behovet om tvångsvård slutligen 

avgörs utifrån socialtjänstens helhetsbedömning där också 

förmågan att tillgodogöra sig vård på frivillig väg behöver vägas in. 

Inspektörerna noterar att resonemang i utredningar om samtyckets 

tillförlitlighet och hållbarhet över tid saknades i 75 % av ärenden 

samt att i en stor del av ärendena blev den frivilligt planerade 

vården inte av, eller avbröts efter en kortare tid. 

 

Med anledning av resultatet av inspektionen finns anledning för alla 

stadsdelsnämnder och socialnämnden att säkerställa att 

tillämpningen av LVM sker på ett korrekt sätt.  

 

Särskilt uttalande  

Vice ordförande Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Karin Gustafsson (S) mfl lämnar följande särskilda uttalande.  

 

Av inspektörernas granskning framkommer en hel del positiva 

resultat men det är oroväckande att samverkan med sjukvården 

fortfarande brister och personer med samsjuklighet drabbas. 

Personer med missbruk och psykiatriska problem behöver 

samordnat stöd från både kommun och region så länge kommunen 

har ett fortsatt ansvar för missbruksvården. Rapporten beskriver 

detta som: ”Det blir tydligt att samhällssystemets strukturella 

brister får hanteras på handläggarnivå och att brukaren därför 

riskerar falla mellan stolarna”.  

 

Vi vill därför uppmana socialborgarrådet att tillsammans med sin 

partikollega i regionen skyndsamt hantera frågan för att vården för 

personer med samsjuklighet kan förbättras. Det behövs en plan för 

hur detta ska gå till så att enskilda inte drabbas.  
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Ersättaryttrande  

Ersättare Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar ersättaryttrande i 

enlighet med vänsterpartiet och socialdemokraternas särskilda 

uttalande.  
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§ 9 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt lag (1993:387) om 

stöd och service till vissa funktionshindrade – LSS och 

Socialtjänstlagen – SoL 

Kvartal 3, 2018 

Dnr 3.1.1–600/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 

rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § och 

rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, kvartal 3 

år 2018. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 

socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 

beslut till kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 

Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 3, 2018 till 

126 stycken vilket är en ökning med 1 beslut jämfört med kvartal 3, 

2017. Närmare hälften av de ej verkställda besluten (57 stycken) 

avser bostad med särskild service för vuxna. Det är en minskning 

med 6 stycken beslut för denna insats jämfört med kvartal 3, 2017.  

 

Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 48 stycken. Det 

är en minskning med 12 beslut jämfört med kvartal 3, 2017 och en 

minskning med 1 beslut jämfört med kvartal 2, 2018. De vanligaste 

formerna av bistånd som ej verkställts är kontaktperson och 

permanent bostad. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

december 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 
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§ 10 

Rapport om stödboende för socialpsykiatrins målgrupp - 

innehåll och förutsättningar 

Dnr 3.1.1–570/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens rapport 

2. Ärendet överlämnas till Kommunstyrelsen för kännedom 

3. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom  

 

Ärendet 

Stödboende är en insats som infördes i valfriheten för 

socialpsykiatrins målgrupp år 2010. Då ersättningssystemet sågs 

över år 2015/2016 konstaterades att ersättningen är tillräcklig men 

att målgrupp och syfte med insatsen behöver förtydligas, något 

förvaltningen har strävat efter sedan dess. Rapporten beskriver hur 

målgrupp och syfte beskrivs i dagsläget. Vidare beskriver rapporten 

hur stöd på helger och efter kontorstid kan utvecklas, behovet av att 

utveckla kontraktsförfarandet samt behovet av samverkan för att 

uppnå stabila boendeinsatser.  

 

För att kunna ge ett så bra individuellt anpassat stöd som möjligt 

beskrivs i rapporten vikten av att personal har kunskap om psykisk 

funktionsnedsättning i kombination med missbruk eller 

neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. 

 

Slutligen lyfts frågan om staden bör se över möjligheten att 

omvandla stödboenden till servicebostad för att på så sätt ytterligare 

förtydliga vilket form av stöd som kan tillhandahållas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2018.   

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 
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§ 11 

Kartläggning öppenvård barn och unga  

Dnr 3.1.1–232/2018 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner kartläggningen.  

2. Socialnämnden godkänner de förslag på åtgärder som 

redovisas i rapporten vilka ska bidra till likställighet i 

staden.  

3. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom.  

 

Ärendet 

Revisionskontoret har genomfört en granskning med syfte att 

bedöma om berörd styrelse, nämnder och bolag genomför 

aktiviteter för trygghetsskapande åtgärder i närmiljön och för 

medborgarnas delaktighet i den lokala samhällsutvecklingen. 

 

Granskningen visar att de granskade nämnderna och bolaget 

genomför aktiviteter för trygghetsskapande åtgärder i närmiljön, 

enligt fullmäktiges uppdrag. Granskningen visar också att 

socialnämnden har en plan för det lokala utvecklingsarbete som 

redogör för nämndens mål och arbetssätt samt prioriterade åtgärder 

för medverkan i stadsdelsnämndernas arbete. 

 

Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som yttrande över 

rapporten. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2018.  

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamot Ole-Jörgen Persson (M) mfl. 

ledamot Mariana Moreira Duarte(MP), ledamot Banar Sabet (C) 

och ledamot Michaela Hollis (KD) lämnar följande särskilda 

uttalande:  

 

Vi tackar förvaltningen för en kartläggning som förhoppningsvis 

bidrar till en mer jämlik och tillgänglig öppenvård för barn och 
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unga i Stockholm. Tidiga insatser är av avgörande betydelse för att 

säkerställa en god uppväxt för barn och unga och minska behovet 

av mer ingripande insatser längre fram. 

 

De mycket långa köer till öppenvårdsinsatser som på ett par platser 

framkommer i kartläggningen är inte acceptabla. Det är oerhört 

olyckligt att stadsdelar på grund av köer tappar familjer som är 

motiverade att ta emot insatser. Stadsdelsnämnderna måste försöka 

undvika en situation där man tvingas sätta in biståndsbedömda 

insatser därför att familjerna inte nåddes av frivilliga insatser. Det är 

naturligtvis inte heller acceptabelt att väntetiderna för att få insatser 

varierar beroende på var i staden man bor. 

 

När barn återvänder till hemmet efter besök vid Barnahus eller efter 

deltagande i öppna insatser kan de hamna i ett utsatt läge, i 

synnerhet om socialtjänsten inte förmår följa upp hur det går för 

barnet. Vi noterar de mycket positiva resultat som har nåtts av 

försöket med arbetsmodellen Efter Barnförhör. Det bör vara en 

prioriterad uppgift för alla stadsdelsnämnder att i så stor 

utsträckning som möjligt följa upp familjer efter besök vid 

Barnahus, i synnerhet kvällar och helger i nära anslutning till att 

förhöret genomförts. Socialförvaltningen ska också under året 

utreda stadsdelsförvaltningarnas behov av uppföljning på kvällar 

och helger när det gäller barnets situation och säkerhet efter 

polisförhör vid misstanke om att barnet har utsatts för brott. 
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§ 12 

Uppföljning IOP för utsatta EU-medborgare 

Uppföljning av verksamheten under perioden 2018-05-01 till 

och med 2018-10-31. 

Dnr 2.11.6–96/2017 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner redovisningen av IOP-

samarbetet. 

 

Ärendet 

Socialnämnden samarbetar med frivilliga organisationer för att ge 

stöd till EU- och tredjelandsmedborgare som vistas tillfälligt i 

staden och som befinner sig i en utsatt situation. Stödet ges i form 

av härbärge nattetid och dagverksamheter. Uppföljning av 

partnerskapet sker i en gemensam verksamhetsrapport som 

upprättas två gånger per år. Ärendet avser verksamhet som bedrivits 

under perioden 2018-05-01 till och med 2018-10-31. 

Nattverksamheten har bedrivits vid tre härbärgen och genomfört 

sammanlagt 15 803 övernattningar, varav ca 31 % avser kvinnor. 

Dagverksamhet har bedrivits vid fem olika verksamheter som 

sammanlagt tagit emot 29 734 besök, varav ca 14 % är kvinnor. 

Besökarna till såväl dag- som nattverksamheterna kommer 

huvudsakligen från Rumänien och Polen. Jämfört med samma 

period år 2017 har antalet övernattningar ökat med ca 1 % och 

antalet besök till dagverksamheterna minskat med ca 25 %. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 21 

december 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 

 

Särskilt uttalande  

Vice ordförande Alexandra Mattsson Åkerström (V) och ledamot 

Jackie Nylander (V) mfl. lämnar följande särskilda uttalande.  

 

Stockholm stad har sedan 2017 ett idéburet offentligt partnerskap 

med fem frivilligorganisationer i syfte att stödja utsatta EU-

medborgare samt tredjelandsmedborgare med dagverksamheter och 

natthärbärge. På dagverksamheterna ges visst socialt stöd och 

rådgivning, enklare måltider samt möjligheter till dusch osv. Det 

finns en särskild kvinnoavdelning på en av dagverksamheterna samt 
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vissa natthärbärgesplatser avsedda för kvinnor. En generell trend 

man kan se är att färre kvinnor än män besöker såväl dag som 

nattverksamheten och det är därför angeläget att utveckla arbetet 

mot kvinnor. En väg skulle vara att avsätta dagverksamhet och ett 

härbärge specifikt för kvinnor och göra ytterligare satsningar för att 

nå de utsatta kvinnor som befinner sig i prostitution.  

 

Vänsterpartiet anser också att om IOP ska fortsätta framöver bör 

fler insatser riktas till specifikt kvinnor och reglerna kring karens 

och max antal övernattningar ses över. Ett komplement till 

natthärbärgen skulle också vara att staden tar initiativ till att inrätta 

lagliga uppställningsplatser med tillgång till latrin, sophämtning, el 

och vatten i led med vad flera efterfrågar och då samtidigt förhindra 

olagliga boplatser i känsliga naturområden. Utvärderingen skulle 

också behöva kompletteras med någon typ av brukarperspektiv för 

att staden ska få kunskap om vad de som använder verksamheterna 

tycker fungerar bra respektive mindre bra. Vi anser också att det är 

av yttersta vikt att deltagarna på respektive verksamhet garanteras 

frihet från alla typer av konfessionella inslag och detta bör framöver 

ingå i avtal och uppföljning.  

 

Ersättaryttrande  

Ersättare Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande 

ersättaryttrande. 

 

Socialförvaltningen i Stockholms stad inledde i maj 2017, efter 

beslut av det dåvarande rödgrönrosa styret, ett samarbete med en 

rad organisationer genom ett Ideburet Offentligt Partnerskap (IOP). 

Samarbetet syftar till att stödja utsatta Eu- medborgare som vistas i 

Stockholm genom basbehov, viss rådgivning samt att utveckla och 

samverka kring kunskapsinhämtning mellan medverkande parter. 

Parterna består av: Convictus, Filadelfiakyrkan, Frälsningsarmén, 

Ny Gemenskap, Stockholms Stad (EU-teamet och Socialjouren) och 

Stockholms Stadsmission. 

 

I den uppföljande rapporten som redogör för verksamheten under 

perioden 2018-05-01 till 2018-10-31 lyfts bland annat hur 

verksamheten används, beläggningsgrad samt jämställdhets- och 

barnperspektiv. Bland annat framkommer att kvinnor nyttjar 

verksamheten i betydligt lägre grad än män. Detta trots att man 

inrättat särskilda kvinnoplatser samt att man riktat särskild 

verksamhet gentemot kvinnor.  Rapporten redovisat att man i det 

uppsökande arbetet under perioden påträffat 21 barn under 18 år. 

Det framkommer att samtliga påträffade barn har länkats till 

socialtjänstens jourverksamhet. 
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Feministiskt Initiativ anser att det är bra att man arbetar med ett 

tydligt jämställdhetsperspektiv för att synliggöra kvinnors särskilt 

utsatta portion och särskilda behov och att rapporten 

uppmärksammar vikten av likvärdig tillgång till hjälp och stöd för 

män respektive kvinnor. Vi anser att man bör fortsätta rikta 

särskilda insatser, både stödjande och uppsökande särskilt mot 

kvinnor för att kunna möta behovet. Det är samtidigt med oro vi ser 

att rapporten beskriver ett hårdnade samhällsklimat som slår särskilt 

mot gruppen utsatta Eu medborgare där hat och kränkningar 

normaliserats och kvinnorna själv vittnar om hårdare tag från både 

myndigheter och andra samhällsaktörer. Vi ser allvarligt på detta 

och anser att staden i samarbete med polis behöver göra mer för att 

öka tryggheten hos den här mycket utsatta gruppen samt motverka 

den rasism som drabbar dem.  

 

Feministiskt Initiativ i Stockholm anser vidare att mer bör göras för 

att säkerställa att de barn till utsatta Eu medborgare som visats i 

Stockholm ska få ökat stöd och möjlighet till skolgång. 

Genom att erbjuda mer långsiktiga boendeplatser samt skolgång 

skulle staden kunna försäkra dessa barn en tryggare tillvaro. Vi 

anser det vara mycket problematiskt att staden genom att inte 

erbjuda skolgång till utsatta Eu medborgares barn bryter mot 

barnkonventionens bestämmelser om alla barns rätt till utbildning.  

 

Sammantaget ser vi mycket positivt på att Stockholms stad arbetar 

tillsammans med civilsamhället för att stödja utsatta Eu 

medborgare, men anser att mer bör göras för att förbättra 

situationen för kvinnor och barn samt ge ökade möjligheter till 

långsiktigt boende och skolgång.  
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§ 13 

Fördelning av projektmedel till Peer support - kvalificerat 

kamratstöd inom socialpsykiatrin 

Dnr 1.5.1–646/2018 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att bevilja tidsbegränsat bidrag till 

föreningen Nationell samverkan för psykisk hälsa 

Stockholms län (NSPH) med 3,5 miljoner kronor. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

avtal med föreningen NSPH. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen har under de senaste tre åren samarbetat med 

föreningen Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa (NSPH) kring 

projektet PEER support Stockholm. PEER support innebär att 

personer med egen erfarenhet av psykisk ohälsa eller 

funktionsnedsättning blir professionellt verksamma inom vård och 

omsorg för att stötta brukare i deras återhämtningsprocesser.  

I stadens budget för 2019 beslutade kommunfullmäktige att avsätta 

3,5 miljoner kronor för arbete med PEER support och gav 

socialnämnden i uppdrag att tillsammans med stadsdelsnämnderna 

fortsätta utveckla arbetet med PEER Support inom socialpsykiatrin, 

gärna i dialog med Region Stockholm. Socialförvaltningen anser att 

samarbetet med föreningen NSPH har fungerat tillfredsställande 

och förordar därför ett fortsatt nära samarbete kring projektet. 

Förvaltningen föreslår att föreningen NSPH:s ansökan beviljas och 

att 3,5 miljoner kronor utbetalas till föreningen NSPH för fortsatt 

drift av projektet, under perioden 2019-01-01 till och med 2019-12-

31.  
 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 18 

december 2018. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag 
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§ 14 

Budget och verksamhetsplan 2019 med ekonomiska 

redovisningar  

Dnr 1.3.1–290/2018  

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner budget med verksamhetsplan för 

2019.  

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 

3. Tillståndsenheten definieras som resultatenhet 

verksamhetsåret 2019. 

4. Socialnämnden redovisar omslutningsförändringar med 58,8 

mnkr till kommunstyrelsen. 

5. Socialnämnden beslutar om priser enligt bilaga nr 9. 

6. Socialnämnden fastställer plan för upphandling, 

internkontrollplan och system för internkontroll enligt 

tjänsteutlåtandet. 

7.  Socialnämnden ansöker hos stadsledningskontoret om 5 

482 500 tkr från kompetensutvecklingssatsningen.  

8. Socialnämnden beviljar 1 400 tkr till HSO i Stockholms stad 

(Handikappföreningarnas samverkansorgan), 300 tkr till 

DHR Stockholmsavdelning (Förbundet för ett samhälle utan 

rörelsehinder) och 300 tkr till SRF Stockholms stad 

(Synskadades riksförbund) för intressepolitiskt arbete. 

9. Socialnämnden fördelar 42,8 mnkr till SHIS (Stiftelsen 

Hotellhem i Stockholm) för sociala merkostnader vid 

genomgångsbostäder. 

10. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för sociala insatsgrupper 2019.  

11. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören uppdrag att 

fördela utvecklingsmedel för skolsociala stödteam 2019.  

12. Socialnämnden fördelar 11 mnkr till Bostadsförmedlingen 

för hantering av förturer.  

13. Socialnämnden ersätter SHIS för faktiska kostnader 

avseende boende för nyanlända.  

14. Socialnämnden beviljar SHIS 0,3 mnkr för fortsättning av 

projektet för äldre i hemlöshet.  

15. Socialnämnden ger förvaltningsdirektören i uppdrag att 

fördela medel till de fyra regionala relationsvåldscentra som 

ska inrättas i staden.  

16. Socialnämnden hemställer hos kommunstyrelsen att en 

revidering av ”Stockholms stads program mot hemlöshet” 

initieras under 2019  

17.  Paragrafen justeras omedelbart. 
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Ärendet 

Alla stockholmare ska ha möjlighet att delta i samhället och leva ett 

självständigt liv, oavsett bakgrund. Socialnämnden medverkar till 

att skapa möjligheternas Stockholm i samverkan med, och som ett 

stadsövergripande komplement till, stadsdelsnämndernas insatser.  

Alla som kommer i kontakt med nämndens verksamheter ska känna 

sig trygga i vetskapen om att bemötande och service utformas på ett 

likvärdigt sätt för kvinnor och män, flickor och pojkar. Detsamma 

gäller resursfördelning. Verksamheterna fortsätter att följa upp om 

de uppfyller sina mål lika väl för kvinnor som för män, för flickor 

som för pojkar och uppföljningar och kostnadsfördelning delas upp 

per kön. Förvaltningen uppnår jämställd service och 

myndighetsutövning genom att integrera jämställdhet i all planering 

av verksamheterna, i det dagliga genomförandet samt i uppföljning.  

Nämnden säkerställer barnperspektivet samt barns delaktighet och 

barnets bästa kommer i främsta rummet vid alla beslut som rör barn. 

I nämndens verksamheter som riktar sig till barn får barnet berätta 

sin historia. Barnen får utifrån sin ålder och mognad information 

om de insatser som görs och vad som kommer att ske.  

 

Stockholm ska vara en levande och socialt hållbar stad, där alla är 

delaktiga i samhällsutvecklingen utifrån sina egna förutsättningar. 

Alla stockholmare oavsett funktionsförmåga ska ha samma 

möjlighet till delaktighet i samhället. Genom att inkludera personer 

med funktionsnedsättning utvecklas Stockholm och blir en bättre 

stad. Staden ska som arbetsgivare bidra till att sänka trösklarna till 

arbete och arbeta för att anställa personer med funktionsnedsättning 

på alla nivåer, inklusive ledningsnivå. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

januari 2019. 

 

Förslag till beslut 

Vice ordförande Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl och 

ledamot Karin Gustafsson (S) mfl lämnar följande förslag till beslut.  

 

Vi föreslår att socialnämnden beslutar följande. 

 

1. Att delvis godkänna förslaget till verksamhetsplan och 

budget 2019   

2. Att därutöver anföra följande 

 

Det är med oro vi läser verksamhetsplanen för socialnämnden. 

Majoriteten har beslutat att 35 miljoner kronor ska sparas inom 

socialnämndens verksamhetsområden. Samtidigt som det tillkommit 
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en stor mängd byråkratiska och administrativa uppdrag i förhållande 

till verksamheten. Ett exempel på det är aktiviteten om att 

socialförvaltningen ska utreda ett pengsystem för familjerådgivning. 

Det finns redan idag en mängd olika aktörer inom området och 

bedöms inte som nödvändigt eller efterfrågat ute i verksamheterna.  

 

De förslagna besparingarna och effektiviseringarna som den 

borgerliga majoriteten har lagt på förvaltningen kommer gå ut över 

medarbetarna och drabba de personer som är i behov av hjälp och 

stöd. Det förebyggande arbetet riskerar att stanna upp när 

besparingarna realiseras och stadsdelsnämndernas budget för 

verksamhetsområdet barn, kultur och fritid tvingas minskas med 66 

miljoner i jämförelse med föregående år. För att skapa ett tryggare 

Stockholm behöver de förebyggande insatserna skalas upp, inte 

monteras ner.  

 

Erfarenheterna från arbetet med trygghetskontoret på Sergels Torg 

har varit positiva. Vår förhoppning är att nämnden ska verka för att 

fler trygghetskontor ska öppnas i områden som behöver extra 

insatser för att trygghet ska skapas.  

 

Ett liv fritt från våld är en grundläggande mänsklig rättighet. Därför 

vill vi att staden ska fortsätta stärka insatserna mot våld i nära 

relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. Utöver att stöd ska 

ges till våldsutsatta vill vi att garantin på skyddade boenden behålls.   

 

Det är otydligt vad som avses med de aktiviteter som förslås inom 

ekonomiskt bistånd gällande hembesök och aktivitet som bidrar till 

delaktighet i samhället. Istället för att hitta på nya kontrollåtgärder 

anser vi att fokus ska ligga på den egna planen som tas fram 

tillsammans med socialsekreterare för att bli självförsörjande. 

 

Oron för besparingarna är något vi delar med fackförbunden som de 

kraftigt understryker i sina yrkanden för verksamhetsplanen. Vi 

anser att socialnämndens besparingskrav bör tas bort.  

 

Vi i den rödrosa oppositionen har alla satsat betydligt mer i våra 

förslag till budget för socialnämnden och stadsdelarna då det 

behövs för att säkerställa kvalité och tillgänglighet i insatserna för 

medborgarna.  

 

Det som är positivt i verksamhetsplanen är att den nya majoriteten 

fortsätter med satsningar som gjordes förra mandatperioden, såsom 

arbetet mot äldre i hemlöshet. Att MIKA-mottagningen får fortsätta 

med sitt viktiga arbete, och att socialförvaltningen tillsammans med 
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arbetsmarknadsförvaltningen påbörjar arbetet för att 

ensamkommande ungdomar att ska kunna få förberedande insatser 

på stadens jobbtorg.  

 

Förslag till beslut 

Tjänstgörande ersättare Mads Lundgaard (SD) lämnar följande 

förslag till beslut.  

 

1. Socialnämnden stoppar stadens 3 boenden för EU-migranter 

och tredje lands medborgare. 

2. Socialnämnden stoppar de 5 dagverksamheterna för EU-

medborgare och tredje lands medborgare. 

3. Socialnämnden avslår råd- och stödverksamhet till EU-

medborgare och tredje lands medborgare. 

4. Socialnämnden avslår att förvaltningen ska undersöka 

möjligheten att i samverkan med arbetsförmedlingen och 

jobbtorgen undersöka möjligheterna för att de ungdomar 

som beviljats tillfälligt uppehållstillstånd enligt den nya 

gymnasielagen ska få påbörja förberedande insatser 

parallellt med studierna. 

5. Socialnämnden stoppar ekonomiska resurser till 

stadsmissionen för boende för vuxna asylsökande som inte 

är stadens ansvar utan migrationsverkets. 

6. Socialnämndens avslår att erbjuda arbetsplatser för de 

”Stockholmsjobb” som är arbetsmarknadsåtgärder i 

fackförvaltningarna och stadsdelsförvaltningarna.  

7. Socialnämnden avslår deltagande i projekt inom ramarna för 

EU-arbetet som ska stärka den sociala- och ekologiska 

hållbarheten och undvika flygresor. 

8. Socialnämnden avslår att förvaltningen i samarbete med 

Arbetsmarknadsförvaltningen ska undersöka möjligheten för 

personer med försörjningsstöd att starta eget företag. 

9. Socialnämnden avslår att förvaltningen under 2019 ska 

fortsätta arbetet med att i projektform vidareutveckla och 

stärka mottagandet av kvotflyktingar. 

10. Socialnämnden stoppar ekonomiska resurser till 

stadsdelsförvaltningarna som går till försörjningsstöd för 

papperslösa. 

11. Socialnämnden ger stadsdelsförvaltningarna i uppdrag att 

kartlägga hur många papperslösa som vistas/bor i 

stadsdelarna och dela med sig av informationen till polisen 

och migrationsverket  

12. Socialnämnden avslutar arbetet med att stärka EU-

medborgares egenmakt. Detta arbete ska inte heller 

implementeras i verksamhetens ordinarie verksamhet. 
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13. Socialnämnden ger förvaltningen i uppdrag att säkerställa att 

enheten för hemlösas resurser inte går till EU-medborgare, 

tredje lands medborgare eller papperslösa. 

14. Förvaltningen förbereder för ett kraftigt ökat antal oanmälda 

hembesök hos invånare med försörjningsstöd. 

 

I övrigt anförs följande. 

 

Stockholm stadsdelars socialtjänster har en viktig funktion gällande 

att upptäcka och hjälpa de mest utsatta stockholmarna.  

 

Då socialsekreterare är en stor bristvara är det av yttersta vikt att 

deras arbetstid inte läggs på EU-medborgare, tredje lands 

medborgare eller vuxna asylsökande som inte är stadens ansvar. 

 

Stockholms stad genom socialnämnden måste prioritera invånarna i 

Stockholm.  

 

Att avsätta tvåsiffriga miljonbelopp till individer som inte är stadens 

ansvar och har bostäder i andra länder, samt även är dessa länders 

ansvar, är inte rimligt. 

 

Att de speciella 3 härbärgen För EU och tredjelandsmedborgare 

under perioden 2018-05-01 – 2018-10-31  dvs under 6 månader haft 

15803 övernattningar vilket motsvarar 30000 årliga övernattningar. 

 

För invånare, enligt rapporteringen till socialnämnden, till största 

del invånare i Rumänien och Polen men även i Marocko, Ghana och 

Senegal. 

 

Att de speciella 5 dagverksamheterna för EU och tredjelands 

medborgare 2018-05-01 – 2018-10-31 haft 29734 besök eller 

motsvarande 60000 årliga besök på dagverksamheter. 

 

(På dagverksamheterna får man mat, duscha samt stöd och 

rådgivning) 

 

60 % är EU-medborgare och ca 40 % tredjelandsmedborgare. 56 % 

av gästerna kommer från Rumänien, 9 % från Nigeria, 9 % från 

Marocko, 6% från Ghana, 6% från Polen, 3% från Senegal 

 

Det handlar m.a.o. inte enbart om att slösa stockholmarnas 

skattepengar på EU-medborgare utan invånare från hela världen 

som befinner sig i Stockholm. 
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Det är ett osannolikt slöseri med stockholmarnas pengar men även 

personella tjänsteresurser. Ett slöseri som Alliansen och Miljöpartiet 

med Moderaterna i spetsen vill fortsätta med. 

   

Alliansen och MP med Moderaterna i spetsen vill fortsätta med en 

globalt sett unik infrastruktur för tiggare men även tredje lands 

medborgare som inte är Stockholms ansvar.  

 

Det kommer fram all mer evidens på att även de ligor som 

organiserar tiggeriet bor på stadens härbärgen för samma. 

Medborgare i Marocko är dessutom kraftigt överrepresenterat i 

brottsstatistiken.  

 

Stockholms stad underlättar därför för brottslig verksamhet. 

 

Att avsätta ytterliga tvåsiffriga miljonbelopp till boende för 

hundratals vuxna som är migrationsverkets ansvar och inte 

Stockholms stads är inte heller en rimlig prioritering.  

 

Försörjningsstöd till papperslösa som upphäller sig illegalt i 

Stockholm är inte heller en prioritering som Sverigedemokraterna 

kan ställa sig bakom.    

 

Inte minst med terrorattentatet på Drottninggatan i åtanke. Det 

utfördes av en papperslös som bodde i Stockholm illegalt.  

 

Att de ungdomar som beviljats uppehållstillstånd enligt den nya 

gymnasielagen enligt verksamhetsplaneringen bedöms vara i behov 

av kompletterande ekonomisk bistånd, då ersättningen från CSN, 

där just denna grupp får högre bidrag än svenskar, inte täcker 

behovet för skälig levnadsnivå, var ny information. 

 

Stockholms stad lägger m.a.o. inte bara tvåsiffriga miljonbelopp på 

boende till asylsökande som fyllt 18 år och inte är stadens utan 

migrationsverkets ansvar. 

 

Staden förbereder även för att de asylsökande som fått avslag men 

fått stanna tillfälligt för att studera enligt gymnasielagen ska få 

kompletterande försörjningsstöd trots att de redan får ett högre 

belopp från CSN än svenskar. 

 

Alla ovanstående exempel bryter dessutom mot intentionerna i 

kommunallagen. 

 

 ”2 kap. Kommunala angelägenheter 
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Uppgifter som andra ska ha hand om: 

2 § Kommuner och landsting får inte ha hand om sådana 

angelägenheter som enbart staten, en annan kommun, ett annat 

landsting eller någon annan ska ha hand om. 

 

Likställighetsprincipen: 

3 § Kommuner och landsting ska behandla sina medlemmar lika, 

om det inte finns sakliga skäl för något annat” 

 

Det stöd Stockholms stad tillhandahåller för nyanlända är 

tillräckligt. Att i projektform utveckla ytterligare en än mera 

omfattande verksamhet för kvotflyktingar är byråkratiskt. Att det 

finansieras av länsstyrelsen ändrar inte på det.  

 

Stockholms stads förvaltningar och verksamheter ska inte användas 

som arbetsmarknadsåtgärder. Stockholms stad ska vara en 

professionell, attraktiv arbetsgivare där anställningar styrs av 

kompetens. 

 

Stockholms stads samarbete med och finansiering av tjänster hos 

Stadsmissionen, Barnrättsbyrån och Svenska Röda korset följer inte 

de riktlinjer som bör vara rådande i en demokrati och enligt 

kommunallagen. 

 

Dessa organisationer gör mycket bra men agerar opinionsbildare för 

en generösare asylpolitik och hjälp till papperslösa (illegala). 

 

Det är inte rimligt att Stockholms stad köper tjänster av 

organisationer med stockholmanas skattemedel som inte är politisk 

neutrala och uppmanar till lagbrott. 

 

Ska Stockholms näringslivsklimat förbättras och kvalitén i stadens 

myndighetsutövning och tjänster till invånarna öka, måste 

byråkratin i Stockholms stad minska. 

 

Att Alliansen och Miljöpartiet underledning av Moderaterna 

använder stadens förvaltningar och verksamheter till olika projekt 

och experiment. 

 

Tar tjänstemännens resurser i anspråk till saker som inte tillhör 

stadens kärnverksamhet - och komplicerar ledningen och 

styrningen. 
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Oavsett om det är mera ekologisk mat, ellådcyklar eller mindre 

flygande.  

 

Är inte att ha stadens bästa för öga.   

 

Detta är dessutom mycket kostnadsdrivande. 

 

Denna typ av experimenterande i de politiskt styrda verksamheterna 

i huvudstaden måste få ett slut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut. 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och hörde bifall till 

beslut enligt förvaltningens förslag. Ordföranden finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens 

godkännande om att förklara paragrafen för omedelbart justerad. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström (V) mfl. Ledamot 

Karin Gustafsson (S) mfl reserverar sig mot nämndens förslag till 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut.  

 

Reservation 

Tjänstgörande ersättare Mads Lundgaard (SD) reserverar sig mot 

nämndens förslag till beslut till förmån för sitt eget förslag. 

 

Ersättaryttrande  

Ersättare Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar ersättaryttrande i 

enlighet med vänsterpartiet och socialdemokraternas förslag till 

beslut.   
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§ 15 

Fullmakt för förvaltningschef  

Dnr 1.2.1–10/2019 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden ger fullmakt till förvaltningschef Lena 

Lundström Stoltz att själv eller den hon satt i sitt ställe föra 

nämndens talan i mål och ärenden som faller inom 

nämndens verksamhetsområde samt rätt att uppbära, motta 

och kvittera nämnden tillkommande medel och handlingar. 

2. Beslutet gäller från och med 22 januari och tills vidare. 

3. Paragrafen justeras omedelbart.  

 

Ärendet 

Enligt Reglemente med allmänna bestämmelser för Stockholms 

stads nämnder (Kfs 2008:12), får nämnden själv eller genom ombud 

föra stadens talan i alla mål och ärenden inom sitt 

verksamhetsområde. 

 

Stadsledningskontorets juridiska avdelning har enligt beslut i 

socialnämnden 9 juni 2015 fullmakt att företräda socialnämnden i 

domstol. Enligt rättegångsfullmakten kan ombuden dessutom på 

nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera nämnden 

tillkommande medel och handlingar, förordna annan i sitt ställe 

samt bevaka stadens rätt inom nämndens förvaltningsområde.  

 

Socialförvaltningen har uppmärksammat att det finns behov av att 

även förvaltningschefen får ett förordnande att företräda 

socialnämnden och föra nämndens talan. Det förekommer att 

nämndens motparter i rättsliga ärenden eller vid ansökningar om 

och återrapportering av bidrag kräver bevis för att undertecknande 

part har rätt att företräda nämnden. I dessa fall har det inte räckt att 

förvaltningen kunnat styrka att beslut om själva sakfrågan fattats av 

behöriga företrädare.  Förvaltningen anser därför att det skulle 

underlätta ärendehanteringen om förvaltningschefen ges fullmakt att 

företräda nämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 8 

januari 2019. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 
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förvaltningens förslag. Ordförande fick nämndens godkännande om 

att förklara paragrafen för omedelbart justerad. 
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§ 16 

Överklagan av Förvaltningsrätten i Stockholms dom 2018-12-

12 angående statlig ersättning för asylsökande 

ensamkommande barn  

Dnr 3.1.5–344/2016 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att lägga ärendet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 

Förvaltningsrätten i Stockholms dom, 2018-12-18, mål nr 1577-18, 

angående statlig ersättning för vård och boende för asylsökande 

ensamkommande barn överklagas till Kammarrätten i Stockholm 

beträffade del av vad som har avslagits i domen, motsvarande 

31 905 106 kr.   

 

Stockholms stads juridiska avdelning ges i uppdrag att som ombud 

företräda socialnämnden i målet och att därvid utveckla grunderna 

för talan. 

 

Förvaltningen har redovisat ett tjänsteutlåtande daterat 7 januari 

2019.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 17 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden beslutar att lägga följande ärenden till 

handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträden 2 januari 2019, 

justerat 2 januari 2019 och 4 januari 2019.  

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts 2 januari 2019, 

justerat 2 januari 2019 och 4 januari 2019. 

 

Protokoll från socialnämndens organisations- och föreningsutskotts 

sammanträden 11 december 2018, justerat 21 december 2018. 

 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträden 11 

december 2018, justerat 12 december 2018.  

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor 

sammanträden 17 januari 2019, justerat 21 januari 2019.  

 

Anmälda delegationsbeslut till socialnämnden från den 9 januari 

2019.  

 

Inkomna handlingar till socialnämnden från den 29 november 2018 

till 9 januari 2019.  

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträden 7 januari 2019, 

justerat 11 januari 2019 och 16 januari 2019 justerat 21 januari 

2019.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 18 

Övriga frågor 

 

Inga övriga frågor från nämnden till förvaltningen.  

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 17:41 

 

Vid protokollet 

 

 

Maria Adell  


